
  

Zápis 
 

Z 6. zasedání Akademického senátu VŠCHT dne 24.5. 2005 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 15 
 
Akademický senát v úvodu zasedání schválil program jednání: 
 
1. Úprava vnitřního předpisu Pravidel doplňkové činnosti VŠCHT Praha 
2. Změna v textu stipendijního řádu 
3. Informace o průběhu rekonstrukce kolejí 
4. Různé 
 
Ad 1. 
 1. Úprava pravidel DČ - „Dodatek č. 2 vnitřní normy č. 20.06/01 „Pravidla doplňkové 
činnosti VŠCHT Praha“. Pan kvestor seznámil senátory s důvody, které jej vedly k vyčlenění 
pořádání konferencí z režimu doplňkové činnosti a převedení do činnosti hlavní. Pravidla 
pořádání konferencí budou vyhlášena výnosem rektora a členové AS byli stručně seznámeni 
s principy připravených pravidel (10 % režie, ze zbylé části se kompletně financuje 
konference včetně mzdových prostředků, přesun z režimu v doplňkové činnosti do činnosti 
hlavní nepřinese organizátorům komplikace atd.) V diskuzi byla zmíněna nutnost další změny 
v pravidlech DČ (přednostní výnos prostředků pro pracoviště řešitele), pan kvestor přislíbil 
urychlené projednání s navrhovateli předchozí verze, úprava by měla pokrýt již výnosy z DČ 
od počátku roku 2005. Dále pan kvestor zmínil nutnost odměňování práce v DČ alespoň řádu 
stokorun. Členy AS bylo několikrát zmíněno, nejedná-li se v případě projednávané změny o 
změnu jiné vnitřní normy (20.17/04), po ujištění panem kvestorem, že číslo měněné normy 
v předloženém textu je správné, AS o navržené změně hlasoval: (13-0-2). Schválená změna 
upravuje pravidla doplňkové činnosti a z pléna byl podán návrh umístit aktuální znění 
pravidel v přehledné formě na webové stránky školy. 
 
Ad 2. 
 Oproti původně navrhované formální změně pouze ve stipendijním řádu přednesl prof. 
Labík řadu dalších změn, vyvolaných změnou zákona o VŠ a připomínkami z MŠMT. 
Z tohoto důvodu byla navržena změna v Příloze 3 ke Statutu VŠCHT Praha (článek 1, odst. 3 
- „poplatníkem je student“). Poplatky jsou za studium ve studijním programu v cizím jazyce. 
Hlasováním(15-0–0) senát změnu přijal. 
Stejně tak proběhlo hlasování (článek č. 10.), (15-0-0), student nebude žádat o přiznání 
motivačního doktorského stipendia. Po vysvětlení důvodů, které vedou ke změně 
maximálních částek vyplácených ve formě zvýšeného stipendia (základní stipendium se 
snižuje), a po široké diskuzi o výši stipendií obecně senát navrhl další úpravu článku 9 odst. 5 
a), kdy se z věty druhé vyškrtávají slova „která stanovuje pořadí studentů na fakultě nebo na 
VŠCHT Praha“. 
Opakovaným hlasováním (15-0-0) senát změnu přijal. 
 
 
Ad 3. 
 V této části vystoupil ing. Starý a seznámil členy AS VŠCHT se stavem stavebních 
prací na kolejích. Výdejna jídel byla otevřena, zateplování Volhy již začalo. Rekonstrukční 
práce na Volze se posouvají, oproti původně plánovanému termínu realizace a dokončení 



  

během tohoto kalendářního roku se počítá s počátkem prací v listopadu 2005, dokončeno by 
mělo být v červnu 2006. Na dotaz, jak bude naloženo s nevyužitými investičními prostředky 
v tomto roce (AS na tuto možnost upozorňoval již při projednávání rozpočtu), ing. Starý 
vysvětlil, že prostředky FRIMu se použijí v roce následujícím a o změnu (přesun) v dotaci od 
MŠMT již bylo požádáno. Dále byli členové AS seznámeni se změnou strategie rekonstrukce 
(nikoli po patrech, ale po „svislých“ sekcích), další dotaz byl na množství studentů 
ubytovaných po dobu rekonstrukce mimo koleje (odpověď - cca 50), ostatní budou využívat 
volných kapacit hostovských pokojů na Volze. 
V diskuzi zazněly mj. dotazy: 
- Bude se schvalovat přerozdělení rozpočtu FRIMu při změně (posunu) rekonstrukce Volhy? 
- Je již prodaná menza? Pan rektor odpověděl, že dosud prodána není, zájemce existuje. 
 Student p. Souček z AS FCHT přišel tlumočit stížnost studentů bydlících na koleji na 
dezinformace (zastaralé informace) na nástěnkách . Prosí o zveřejnění harmonogramu prací a 
zlepšení  komunikace vedení kolejí se studenty. Ing. Starý upozornil na skutečnost, že 
aktuální a platné informace se nacházejí na webovských stránkách SÚZu a přislíbil kontrolu a 
aktualizaci informací na kolejních nástěnkách. 
 
Ad 4. 
4.1 Pan rektor informoval, že Vědecká rada VŠCHT Praha neschválila Studijní program 
„Chemie“ a seznámil AS se základní charakteristikou tohoto programu. Program je 
koncipován tak, aby studenti (absolventi) mohli pokračovat v libovolném magisterském 
„chemickém“ programu i v Evropě. Zájem o zařazení tohoto programu na svoji fakultu 
projevila FCHI a její vědecká rada bude program projednávat. 
4.2 Pan rektor seznámil přítomné s návrhem zavedení docházkového systému, kdy 
následovala široká diskuze o této představě. Povinnost vést evidenci pracovní doby a další 
ukládá paragraf 94 Zákoníku práce. Připomněl, že připomínky, které se týkají návrhu 
docházkového systému, se mají zasílat Ing. Bártové. 
4.3. Ing.Krupka tlumočil přání členů ústavu 111 (FCHT) o poskytnutí náhradních prostor pro 
počítačovou učebnu FCHT, konkrétně prosby FCHT o začlenění přilehlé chodbičky bývalé 
kanceláře skladu k poskytnuté náhradní místnosti, tak aby budoucí počítačová učebna měla 
jisté zázemí sloužící k uložení serverové stanice, tiskáren, opravovaných počítačů a resp. i k 
odložení oděvů studentů. 
4.4. Předseda senátu pozval všechny přítomné na středu 15.6.2005 v 14.00 hod na setkání 
s AS ČVUT do Velké zasedací síně VŠCHT. Tématem tohoto přátelského setkání by mělo 
být mj. pokusit se vyjasnit si (sjednotit?) stanoviska obou škol na výstavbu Dejvice center na 
Vítězném náměstí. 
 
 

Termín příštího zasedání senátu bude oznámen e-mailem. 
 
 

 
Zapsala: M. Špicarová                                                                        Za správnost: M.Březina 


